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Saksframlegg 
 
 Dato:  29.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2007/540 Øivind Hartmann, 23 47 40 63  56 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 14.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
 
Rullering av kommuneplan for idrett og friluftsliv 2005-2008, Oslo 
kommune. Høringssak. 
 
Sammendrag: 
 
Det fremmes forslag til uttalelse vedrørende rullering av ”Kommunedelplan for idrett og 
friluftsliv 2005 – 2008”. 
 
Den lokale prosessen fram til politisk behandling har vært todelt, en for friluftsliv & 
rekreasjon og en for idrett, men behandles sammen i dette saksdokument. 
 
Det fremmes 5 prioriterte saker innen friluftsliv & rekreasjon. Innen idretten er utbyggingen 
av Voldsløkka viktigst – her henvises til egen sak og vedtak om denne. Dessuten gjentas to 
tidligere prioriterte saker. 
 
Bakgrunn for saken: 
 
”Kommunedelplan for idrett og friluftsliv 2005 – 2008” ble vedtatt av Bystyret i sak 85/2005 
i møte 16.03. 2005. For å følge opp og ivareta vedtatte plan blir det hvert år foretatt en 
forenklet rullering av planen. Friluftslivets og Idrettens samarbeidsutvalg, bydeler og andre 
med interesse innen friluftsliv, idrett og fysisk aktivitet inviteres til å komme med innspill till 
rulleringen.  
 
Dette er samtidig en del av prosessen for utarbeidelse av ”Kommunal plan for idrett og 
friluftsliv 2009 -2020 som kommer på høring i 2008, inneholdende én sektorplan for 
friluftsliv og én for idrett. 
 
Rulleringen er knyttet til innmeldte forslag til nye prosjekter og omfatter således ikke 
endringer i tekstdelen. Formålet er å kartlegge nye behov for investeringer til nærmiljø-
anlegg, nyetablering og rehabilitering av idrettsanlegg. Likeledes å registrere status for 
tidligere prosjekter og eventuelle endringer i prioriteringer og prosjektforslag. 
 
Bydelsutvalget har tidligere behandlet flere saker som er relevante i sammenhengen. 
 
Her refereres til tre saker:  
1. BU-sak 04/87 ”Høringsuttalelse Kommunedelplan for anlegg og områder for friluftsliv 
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2005 – 2008” 
2. BU-sak 06/81 ”Høringssak – rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 
kommune” (vedlagt) 
3. BU-sak 07/39 ”Forslag til enkel områdeplan – Voldsløkka” 
 
Saksframstilling: 
 
Prosessen fram til politisk behandling har vært todelt, en for friluftsliv & rekreasjon og en for 
idrett. 
 
Friluftslivets samarbeidutvalg i Bydel Sagene samlet i møte 15.10.2007 vedtok følgende 
revidering og prioriterning: 
 
Prioritert liste 

1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-

ringvei” fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av 
”Jerusalem” bru over Akerselva, turvei A3 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen og utvikling av nytt nærmiljøanlegg som 
skal gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 
Uprioritert liste (nummerering er kun til identifiseringsbruk) 

6. Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
7. Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
8. Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
9. Opprusting av eksisterende turveistier. 
10. Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
11. Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
12. Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
13. Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
14. Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
15. Rehabilitering av trapper og turveier i Iladalen. 
16. Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Idrettens samarbeidsutvalg har det siste året hatt anleggsituasjonen under kontinuerlig 
oppmerksomhet på grunn av Voldsløkka-planene. Disse planene er idrettens viktigste 
anliggende og refererer  i denne saken til vedtak gjort av Bydelsutvalget 24. mai 2007: 
 

1. Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for 
Voldsløkka. Dette alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i 
området, herunder ”Grønn rute”, og må følgelig legges til grunn for videre 
prosjekteringen av området. 

2. Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i 
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Stavangergata 40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-
tomten) stripereguleres til uteområde for barnehage kombinert med 
friluftsformål for å sikre allmennhetens tilgang, samt dels avhjelpe krav til 
erstatningsareal. 

3. Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med 
nærliggende boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante 
kommunale etater, og bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv 
kjøp av fast plass eller leie av plass. Ved alle løsninger skal det etableres 
alternativer som minimerer biltrafikken i området. 

4. Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av 
Uelandsgate 85 (Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig 
forvaltning og utvikling av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør 
tomta erverves av kommunen med tanke på samme formål. 

 
Idrettens samarbeidsutvalg framfører dessuten et tidligere forslag om utredning av et 
akebakke/ski-lekanlegg i Torshovdalen, vedtatt av bydelsutvalget i sak 06/91. 
 
Dessuten foreslås et nytt punkt om nødvendigheten av en opprustning av grusbanen mellom 
Bjølsen skole og Bjølsenparken. 
 
Økonomiske, organisatoriske og miljørelaterte konsekvenser: 
 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelutvalget prioriterer følgende forslag i handlingsprogrammet i ”Kommunedelplan for 
idrett og friluftsliv 2005 - 2008”:  
 
Gjeldende rekreasjon og friluftsliv: 
 
Prioriterte forslag: 
1. Opparbeiding turvei langs Akerselvas vestre bredd fra Bentsebrua til Treschows bru 
2. Etablering av badeplass samt rensing av elv ved Myraløkka/Myrens verksted 
3. Videreføring av ”grønn rute” østover fra Uelandsgate, ledd i etablering av ”tur-ringvei” 

fra Majorstuen til Sinsen og videre østover, turvei B9. Inkludert bygging av ”Jerusalem” 
bru over Akerselva, turvei A3 

4. Åpning av bekk, Akersbekken, i Iladalen og utvikling av nytt nærmiljøanlegg som skal 
gjenskape historikken om Iladalen og Nors isdam. 

5. Historisk skilting (infotavler) langs elvene og turveiene. 
 

Uprioriterte forslag: 
• Sikring og nybygging av turveinett i områdene Bjølsen, Nydalen og Storo. 
• Skiløypetrasé fra bydelen til Nordmarka. 
• Opparbeiding av turveier/grøntstruktur i planlagte boligområder Akerselva øst fra 

Treschows bru og nordover. 
• Opprusting av eksisterende turveistier. 
• Utvikling av natursti med vegetasjonskart. 
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• Etablering av ”hundremeter-skoger” i parkene. 
• Utendørs klatrevegg Myrenområdet. 
• Støyvoll med lekefunksjon mot Uelandsgt./Kierschowsgt 
• Tilbakeføring av barneparker til parkformål. 
• Rehabilitering av trapper og turveier i Iladalen. 
• Store nye prosjekter forberedes på Voldsløkka. Som del av uteområder og 

aktivitetsområder bør man etablere vannløp / vannspeil, som historisk kan vise til 
eldre bekkeløp i området, som Tåsenbekken. 

 
Gjeldende idrett: 
 

1. 1. Gjentakelse av Bydelsutvalget 24. mai 2007 vedtak vedrørende planene for 
utbygging av Voldsløkka: 
 

• Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. Dette 
alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder ”Grønn 
rute”, og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av området. 

• Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i Stavangergata 
40-42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-tomten) stripereguleres 
til uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål for å sikre allmennhetens 
tilgang, samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

• Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Utbygging av 
underjordisk parkeringsanlegg bør søkes realisert i samarbeid med nærliggende 
boligsameier, borettslag, kommersielle interesser og relevante kommunale etater, og 
bør åpne for at brukerne får anledning til å velge hhv kjøp av fast plass eller leie av 
plass. Ved alle løsninger skal det etableres alternativer som minimerer biltrafikken i 
området. 

• Bydel Sagene mener Oslo kommune skal, i samarbeid med eier av Uelandsgate 85 
(Heidenreich-tomta), utvikle tomta med tanke på en helhetlig forvaltning og utvikling 
av Voldsløkka. Dersom dette ikke lar seg gjøre, bør tomta erverves av kommunen 
med tanke på samme formål. 

 
2. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- og 

skileikanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en del av 
utredningen.”  

 
3. Det foreslås en opprustning av grusbanen mellom Bjølsen skole og Bjølsenparken. 

 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
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Trykte vedlegg: 
 

1. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009 – 2020. Invitasjon til å komme med 
innspill” - Brev fra Oslo Kommune, Friluftsetaten, Miljø og planavdelingen. Datert 
22. juni 2007 

2. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv – sektorplan for friluftsliv” - Brev fra Oslo 
Kommune, Friluftsetaten, Miljø og planavdelingen 27. juni 2007 

3. ”Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009 – 2020. Invitasjon til å komme med 
innspill - idrett” - Brev fra Oslo Kommune, Kultur- og idrettsetaten, avdeling Idrett 
og bad. Datert 11. juli 2007 

4. Referat fra møte Friluftslivets samarbeidutvalg (FSU), Bydel Sagene 15.10.2007  
5. BU-sak 04/87 ”Høringsuttalelse Kommunedelplan for anlegg og områder for 

friluftsliv 2005 – 2008” 
6. BU-sak 06/81 ”Høringssak – rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 

kommune” 
7. BU-sak 07/39 ”Forslag til enkel områdeplan – Voldsløkka” 
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Handlingsprogram K-delplan friluftsliv bydel 3 Sagene, revidert av FSU 
Sagene 15.10 2007 
 
Prioritert liste 
Dato: Nummer: Avsender: Gjelder (Bydel/område): Stikkord: 
15.10 001/07 OOF v/ Frithjof 

Funder, Bydel 

Sagene, FSU 

Sagene 

B 03/Akerselva Opparbeiding turvei langs A
bredd fra Bentsebrua til Tre

15.10 002/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Etablering av badeplass sam
ved Myraløkka/Myrens ver

15.10 003/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Videreføring av ”grønn rute
Uelandsgate, ledd i etableri
fra Majorstuen til Sinsen og
turvei B9. Inkludert byggin
bru over Akerselva, turvei A

15.10 004/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Åpning av bekk, Akersbekk
utvikling av nytt nærmiljøa
gjenskape historikken om Il
isdam. 

15.10 005/07 Bydel Sagene, 

FSU Sagene 

B 03 Historisk skilting (infotavle
turveiene 

 
Ikke prioriterte punkter 
30.08 006/07 Bydel Sagene B 03 Sikring og nybygging av tu

Bjølsen, Nydalen og Storo.
30.08 007/07 Bydel Sagene B 03/B 08/Nordmarka Skiløypetrasé fra bydelen ti

30.08 008/07 Bydel Sagene B 03 Opparbeiding av turveier/gr
planlagte boligområder Ake
Reschows bru og nordover.

30.08 009/07 Bydel Sagene B 03 Opprusting av eksisterende 

30.08 001/07 Bydel Sagene B 03 Utvikling av natursti med v

30.08 011/07 Bydel Sagene B 03 Etablering av ”hundremeter

30.08 012/07 Bydel Sagene B 03/Myren verksted. Utendørs klatrevegg Myren

30.08 013/07 Bydel Sagene B 03 Støyvoll med lekefunksjon 
Uelandsgt./Kierschowsgt 

30.08 014/07 Bydel Sagene B 03 Tilbakeføring av barnepark

30.08 015/07 Bydel Sagene B 03/Iladalen. Rehabilitering av trapper og
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07.09 016/07 Oslo Elveforum B 03/Voldsløkka Store nye prosjekter forbere
Som del av uteområder og a
bør man etablere vannløp/v
historisk kan vise til eldre b
som Tåsenbekken. 

 

 21



 
 

 
Saksframlegg 
 
 Dato:  02.10.2006 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
02/1147 Morten Nordlie, 23 47 40 67  119 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 18.10.2006 
BYDELSUTVALGET 26.10.2006 
 
Høringssak - rullering av kommuneplan for idrett 2005-2008, Oslo 
kommune 
 
1. Sammendrag. 
 
”Kommunedelplan for idrett 2005 – 2008” ble vedtatt av Bystyret i sak 85/2005 i møte 
16.03. 2005. 
For å følge opp og ivareta vedtatte plan blir det nå foretatt en forenklet rullering av planen. 
Organisasjoner, Idrettens samarbeidsutvalg, bydeler og andre med interesse innen idrett og 
fysisk aktivitet inviteres til å komme med innspill till rulleringen. 
  
Rulleringen er kun knyttet til innmeldte forslag til nye prosjekter og omfatter således ikke 
endringer i tekstdelen. Målet er å kartlegge nye behov for investeringer til nærmiljøanlegg, 
nyetabler og rehabilitering av idrettsanlegg. Likeledes å registrere eventuelle endringer i 
prioriteringer og prosjektforslag. 
 
Idrettens samarbeidsutvalg foretok en rullering av de registrerte forslagene innenfor bydel 
Sagene. De lokale lagene ønsker en prioritering av akebakke/skilekanlegg i Torshovdalen. 
Dernest er de bekymret for hva som skjer i forhold til oppfølging av Bystyrets vedtak av 23. 
mai om bevaring og utvikling av Voldsløkka som idretts- og rekreasjonsområde. 
Bydelen er av den oppfatning at arbeidet med å følge opp bystyrevedtaket om 
videreutvikling av Voldsløkka må gis høyeste prioritet. 
 
Bydelen deler idrettslagenes bekymring for utviklingen av Voldsløkka. I hovedsak knyttes 
kommentarene til rulleringen av kommunedelplanen for idrett, opp i mot de øvrige innmeldte 
reguleringsplanene for området. Slik vi ser det bør det etableres en samlende, koordinerende 
og helhetlig ledelse for utviklingen av Voldsløkka.  
 
2. Saksframstilling. 
 
I sitt oversendelsesbrev blir høringsinnstansene bedt om å ta stilling til følgende: 
 

• Er prioriteringene som ble vedtatt i kommunedelplanen fortsatt gjeldende? 
• Er det prosjekter som ikke anses som aktuelle og dermed skal tas ut av listene? 
• Har dere nye prosjekter å melde inn til kommunedelplanen?  
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Den vedtatte kommunedelplanens aktuelle planer og prioriteringer av idrettsanlegg i bydelen 
følger vedlagt. Av totalt 11 forslag, er det 10 som knytter seg til utviklingen av Voldsløkka. I 
så måte er det naturlig å rette fokus mot området og de foreslåtte tiltakene der. 
 
2.1 Voldsløkka. 
 
I forbindelse med behandlingen av budsjettet for 2005, fattet bystyret følgende vedtak:  
 S. 10 – Voldsløkka  
            Byrådet bes legge frem sak om idrettsvirksomheten på Voldsløkka herunder bygging  
            av ny hall for skateboard. 
 
Kultur- og idrettsetaten fikk oppdraget med å utrede saken. I dette arbeidet ble både 
idrettskretsen, lokale idrettslag, skater og bydelen trukket med i en arbeidsgruppe. 
 
Kultur – og idrettsetatens notaer ”Bane for landhockey” og ” Plan for idrettsaktiviteten på 
Voldsløkka ” ble behandlet av Bydelsutvalget i sak 05/100.  
Et enstemmig bydelsutvalg tok planene til orientering og føyde til et punkt nr. 2 – ”  
”Bydelsutvalget vil understreke viktigheten av at bydelens barn og unge sikres adgang til 
bruk av hallen og de øvrige anleggene.”  
 
Denne utredningen ligger til grunn for Byrådsak 56/ 06- Forvaltning og utvikling av 
Voldsløkka. Bystyret behandlet saken i møte den 23. mai 2006 i sak 192.  
  
Byrådssaken ble tatt til orientering og innebærer at bygging av skatehall for rullebrett og stor 
idrettshall i regi av bedriftsiderettskretsen forutsatt at hallene kan finansieres. 
Bystyret vedtok også et tilleggsforslag om å vurdere andre reguleringsformål som barnehage 
og friområde på hele eller deler av ” Heidenreich-tomta” i den varslede reguleringsplanen.  
 
2.2 Andre planinitiativ på Voldsløkka. 
 
Foruten det nevnte planinitiativet fra Skanska vedrørende ”Heidenreich- tomta”, er 
bydelsutvalget/bydelsutviklingskomiteen gjort kjent med Vann – og avløpsetatens planer for 
en ny vanntunnel fra Oset til Voldsløkka. Hvor det skisseres en uttransportering av ca 
180 000 m3 utsprengt masse og en riggplass på størrelse med en fotballbane. 
Anleggsperioden er ikke estimert.( BYK – møte 23.08.2006) . 
 
Bydelsutvalget har også støttet  planene for Stavangergata 40 – 42 (Margarinfabrikken) om å 
etablere en 25 – 30 avdelings barnehage på området.  
 
I forbindelse med arbeidet rundt de ulike planinitiativene, har bydelsadministrasjonen forsøkt 
å undersøke framdriften i arbeidet med oppfølging av bystyrevedtaket av 23. mai om 
utviklingen av Voldsløkka, uten at det har lykkes oss. Administrasjonen vil derfor rette en 
henvendelse til byrådet og etterspørre status i saken. 
 
Når tre kommunale virksomheter (Omsorgsbygg, Kultur- og idrettsetaten  og Vann- og 
avløpsetaten) og en privat aktør fremmer planer for det samme området bør dette fremtvinge 
en helhetlig behandling av planene. 
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Bydelen savner en koordinerende instans for oppfølging og en helhetlig vurdering av de 
planinitiativ som er fremmet for området. Med så mange planinitiativ med tildels 
motstridende og overlappende interesser og aktiviteter er det av avgjørende betydning for et 
vellykket resultat at planene samkjøres. 
Et eksempel kan være at både Skanska (Heidenreich- tomta), Bedriftsidrettskretsen 
(flerbrukshallen) og Omsorgsbygg (Margarinfabrikken) har planer og ønsker eller ideer for 
barnehager på området. 
 
Bydelen er bekymret for at en fragmentert og sektorisert utvikling av Voldsløkka, kan føre til 
at områdets kvaliteter og store verdi som idretts- og rekreasjonsområde blir skadelidende. Av 
den grunn må arbeidet med oppfølging av bystyrevedtaket i sak 192 – om forvaltning og 
utvikling av Voldsløkka gis en snarlig prioritet. 
 
2.2 Private forslag. 
 
Av oversikten følger det at det er fremmet private forslag om en tennishall og en golfbane på 
Voldsløkka. Ingen av disse forslagene er i tråd med de føringer som ligger i utviklingen og 
forvaltningen av Voldsløkka, slik den er vedtatt av bystyret den 23. Mai. 
Verken på lokalt eller sentralt nivå gir Osloidretten støtte til disse forslagene.  
Bydelen mener forslagene om tennishall og golfbane på Voldsløkka bør tas av listen for 
prioriterte anlegg. 
 
2.3 Nærmiljøanlegg. 
 
Torshov Bob Team og Torshov Skeleton Klubb har i mange år arbeidet for å få etablert et 
ake- og skilekanlegg i Torshovdalen. Både bydelen og idrettens samarbeidsutvalg har 
tidligere gitt støtte til disse planene. 
 
Bydel Sagene ønsker at det prioriteres midler til en utredning av mulighetene for å etablere et 
ake- og skilekanlegg i Torshovdalene og kostnadene som knytter seg til byggingen av et slikt 
anlegg. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
 
 

1. Bystyrets vedtak i sak 192 av 23.05.2006,- om forvaltning og utvikling av  
      Voldsløkka må gis en snarlig prioritet. 
 
2. Med tre kommunale og et privat planinitiativ på Voldsløkkaområdet, med til dels 

motstridende og overlappende interesser, må det snarest mulig sikres en helhetlig 
og koordinert ledelse av forvaltningen og utviklingen av området.  

 
3. Bydel Sagene må sikres deltakelse i styringen av utviklingen av Voldsløkka. 

 
4. De private forslagene om tennishall og golfbane på Voldsløkka tas av listen for 

prioriterte anlegg. 
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5. Det bør prioriteres midler for en utredning av mulighetene for å etablere et ake- 
og skilekanlegg i Torshovdalen. En beregning av byggekostnadene må være en 
del av utreningen. 

 
 
 
 

BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger  
Bydelsdirektør 
 
Vedlegg:  KDP  for idrett 2005 – 2008 – forslag Bydel Sagene 
                 Bystyrevedtak Byrådsak 56/06 – sak 192- Forvaltning og utvikling av Voldsløkka 
                 Brev fra Kultur- og idrettsetaten til høringsinnsansene. 
       Referat fra møte i Idrettens Samarbeidsutvalg i Bydel Sagene – 26.09. 2006.  
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Saksframlegg 
 
 Dato:  04.05.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2003/547 Cato Johansen, 234 74068  512.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 16.05.2007 
BYDELSUTVALGET 24.05.2007 
 
FORSLAG TIL ENKEL OMRÅDEPLAN - VOLDSLØKKA 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydel Sagene henvendte seg til Byrådsavdeling for næring og kultur den 28.09.2006 og 
uttrykte bekymring for de mange ulike tiltakene som har blitt varslet i den senere tid, og 
konsekvensen den manglende koordineringen ville ha både for disponeringen av området og 
for bruken av området under anleggsperiodene. Det ble vist til Byrådssak 56/06, 
”Forvaltning og utvikling av Voldsløkka”. Tiltakene var igangsatt av flere ulike kommunale 
virksomheter, samt en privat aktør. Bydelen mente at en koordinering av disse arbeidene var 
nødvendig for å sikre en rasjonell utnyttelse av Voldsløkka. Byrådsavdelingen svarte positivt 
på henvendelsen, og ga Kultur- og idrettsetaten i oppgave å sette ned en koordineringsgruppe 
bestående av forslagsstillere, interessegrupper og andre involverte. Bydelsadministrasjonen 
har også vært representert på disse møtene. 
 
Koordineringsgruppen har hatt jevnlige møter utover vinteren og våren 2006/2007, og 
arbeidet har bestått i å vurdere konkrete plasseringer av de ulike tiltakene på en mest mulig 
hensiktsmessig måte. Dette arbeidet er gjort med bistand fra arkitektkontoret Sletvold 
Arkitekter AS. Arbeidet avdekket både motstridende og samsvarende interesser, og det er 
bydelsadministrasjonens oppfatning at koordineringsgruppen har fungert meget godt etter 
hensikten. I tillegg har det vært møter mellom aktører som har sett muligheter for samarbeid 
i sine prosjekter. 
 
Saksframstilling: 
Arbeidet har resultert i et høringsutkast hvor det presenteres 3 alternativer til enkel 
områdeplan for Voldsløkka. Bakgrunnen for en slik områdeplan er at de ulike prosjektene 
har svært ulik status når det gjelder fremdrift og finansiering, slik at det er nødvendig med en 
grov koordineringsplan som kan muliggjøre at enkelte av prosjektene kan komme i gang så 
raskt som mulig uavhengig av de andre. 
 
I to av alternativene er ikke den såkalte ”Heidenreich-tomten” (Uelands gate 85) medregnet i 
disponeringen. Denne eiendommen byr på spesielle utfordringer da det er den eneste tomten 
på Voldsløkka/Bjølsenfeltet som er i privat eie. I henhold til bystyrets vedtak i byrådssak 
56/06 var det derimot nødvendig å utarbeide et 3. alternativ som viser bruken av denne 
tomten. Dette alternativet er også delvis et resultat av et initiativ fra grunneier, Skanska Bolig 
AS. 
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Vedlagt denne saken følger Kultur- og idrettsetatens forslag, og det vises til denne når det 
gjelder nærmere beskrivelse av bakgrunn og de tre alternativene. 
 
Ved å inkludere Heidenreich-tomten, hvor det foreslås bruk av verneverdig bygg til 
barnehage og eksisterende hall til to spilleflater for bedriftsidretten samt et nybygg delvis 
under terreng med nok en spilleflate, frigjøres området som i de to andre alternativene 
foreslås som ny trippelhall. Det muliggjør også flytting av skatehallen ned mot 
Stavangergata. Dette hindrer en fullstendig gjenbygging av området, og viderefører det 
overordnete grøntdraget fra kolonihagene mot den åpne sletten på Voldsløkka. Å samle 
nybyggene langs Stavangergata, med en fotballstadion i krysset Stavangergata/Uelands gate 
er et bedre byformmessig grep enn å etablere bygg midt inne på selve Voldsløkka, slik den 
opprinnelige plasseringen av skatehallen var tenkt. Landhockeybanen vil i tillegg være 
minimalt synlig i landskapet, og vil kunne hindre en innebygging av Voldsløkka langs 
Stavangergata. 
 
I alternativ c åpner det seg en mulighet for å istandsette tennisbanene, som i de andre 
alternativene må fjernes. Administrasjonen er på dette tidspunkt noe usikker på om dette er 
ønskelig, eller om det hadde vært bedre å etablere dette området som et rent grøntområde, 
med muligheter for bruk av de to store barnehagene som foreslås i nærheten. Dette er 
derimot en diskusjon som kan avklares uavhengig av denne områdeplanen. Alternativ C er 
det eneste alternativet hvor viktige elementer blir ivaretatt, herunder hensynet til ”Grønn 
rute”, som i de andre alternativene vanskelig vil kunne gjennomføres. 
 
Alternativ a og c opererer med parkeringsløsninger på terreng i kombinasjon med noe 
parkering under terreng, mens alternativ b i større grad samler parkeringen under terreng. 
Det er bydelsadministrasjonens oppfatning at parkering i størst mulig grad bør anordnes 
under terreng. Tiltakene på Voldsløkka er av en art som potensielt kan generere mye 
biltrafikk, spesielt barnehagene og matchbanen. Det bør oppfordres til at det søkes løsninger 
som minimerer ulempene av biltrafikk. 
 
Bydelsadministrasjonen mener at deler av uteområdene til barnehagene bør stripereguleres 
og dermed sikre allmennheten tilgang til disse utenom barnehagenes åpningstid. Pr. dags 
dato er det fortsatt ingen god vurdering av erstatningsareal for de deler av området som blir 
omregulert fra friområde til byggeområde. Striperegulering er ingen fullgod erstatning, men 
kan være akseptabel med tanke på den kvalitetshevingen som Voldsløkka vil være gjenstand 
for når prosjektene er ferdigstilt. Det er også bydelsadminstrasjonens oppfatning at 
kommunal overtagelse av Heidenreich-tomten vil være det mest fordelaktige, selv om driften 
av og/eller i bygningsmassen på eiendommen kan overlates til private. Dette vil gjøre 
Voldsløkka ”hel” og sikre en fremtidig utnyttelse av Voldsløkka som et helhetlig område for 
utvikling av idrettsformål og andre allmennyttige formål.  
 
Alternativene viser etter bydelsadministrasjonens mening den helt klare fordelen av at 
Heidenreich-tomten inkluderes i den helhetlige løsningen for Voldsløkka.  
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Forslag til vedtak: 
1. Bydel Sagene støtter alternativ C i forslag til enkel områdeplan for Voldsløkka. Dette 

alternativet er det eneste som sikrer viktige elementer i området, herunder ”Grønn rute”, 
og må følgelig legges til grunn for videre prosjekteringen av området. 

2. Bydelen mener at deler av uterområdene til de foreslåtte barnehagene i Stavangergata 40-
42 (Margarinfabrikken) og Uelands gate 85 (Heidenreich-tomten) stripereguleres til 
uteområde for barnehage kombinert med friluftsformål for å sikre allmennhetens tilgang, 
samt dels avhjelpe krav til erstatningsareal. 

3. Parkering bør i størst mulig grad søkes anordnet under terreng. Det anmodes om at det 
vurderes løsninger ved alle prosjekter som minimerer biltrafikken i området. 

4. Bydel Sagene mener at Uelands gate 85 (”Heidenreich-tomten”) bør erverves av 
kommunen med tanke på en helhetlig forvaltning og utvikling av Voldsløkka. 

 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
 
Trykte vedlegg: 
- Høringsutkast – Utvikling av Voldsløkka (forslag til enkel områdeplan) 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  30.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2007/741 Tone Marie Hølmebakk, 23 47 40 27  342.5 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
RÅDET FOR FUNKSJONSHEMMEDE 12.11.2007 
BARNE- OG UNGDOMSRÅDET 13.11.2007 
BARNE- OG UNGEKOMITEEN 19.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 15.11.2007 
 
Orientering om fritidstilbud for psykisk utviklingshemmede ved 
UngMetro 
 
Sammendrag: 
Saken omhandler status for fritidsklubben for Utviklingshemmede ved Ung Metro.  
 
Bakgrunn for saken: 
 
På bakgrunn av den økonomiske situasjonen i bydel Sagene fremmet Bydelsdirektøren i sak 
2006/114 forslag om at bydelene selv betaler egenandel for egne brukere. Samtidig foretok 
bydelsdirektør (11. mai 2007) en forespørsel til bydelsdirektørene i de aktuelle bydelene om 
egenfinansiering av egne brukere med kr. 18 000,- ut året 2007 og for årene fremover.  
 
Saken ble fremmet som en del av saken om Omstilling og forslag til salderinger til BU- møte 
den 21. juni 2007 og med forslag om avvikling av tilbudet dersom ikke bydelene gikk inn for 
en ordning med delfinansiering. Bydelsutvalget vedtok opprettholdelse av tilbudet inntil 
videre, men med følgende tillegg:  
 
” Bydelsutvalget anerkjenner behovet for det bydels- og kommuneoverskridende 
fritidstilbudet for voksne funksjonshemmede på UngMetro. Videre drift forutsetter imidlertid 
at den enkelte bydel /kommune betaler for sine brukere. Bydelsutvalget vil ta politiske 
initiativ om dette overfor de aktuelle bydelene/kommunene.” 
 
Saksframstilling:  
Fritidstilbudet for psykisk utviklingshemmede har siden tidlig på 1990 – tallet eksistert i 
Bjølsen Fritidshus, nå UngMetro. Tilbudet har vært drevet av Barne- og ungdomsavdelingen 
som et byomfattende tilbud med deltakere fra flere bydeler i Oslo. Det er i dag 51 brukere i 
fritidsklubben, 37 brukere bor i andre bydeler, 3 brukerer bor i Akershus-kommuner og 11 
brukere har bostedsadresse i bydel Sagene.  
 
Den 8. august 2007 tok daværende BU – leder Tone Tellevik Dahl i brev til de aktuelle 
bydelene initiativ til opprettholde drift av fritidstilbudet ved at bydelene betalte egenandel. 
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” Vår forespørsel er: Vil deres bydel være villlig til å støtte driften av tilbudet med kr. 
18 000,- pr. bruker i 2007 og pr. år fremover?” 
 
Pr. dags dato har bydel Sagene mottatt svar fra følgende bydeler:  
 
Bydel Antall 

brukere 
Vedtak  

Alna 6 ”Bydel Alna gir ikke økonomisk støtte til fritidstilbudet 
for utviklingshemmede i bydel Sagene. 

Gamle Oslo 3 Ikke svart på henvendelsen 
Grorud 3 Ikke svart på henvendelsen 
Grünerløkka 4 Bydelsutvalget ser positivt på tilbudet ved UngMetro 

og ber kommende bydelsutvalg bevilge midlene i 
budsjettet for 2008.  

Nordstrand 2 Bydel Nordstrand finner ikke å kunne gi økonomisk 
støtte i 2007. henvendelsen vil uten ny søknad bli 
vurdert i forbindelse med budsjettbehandlingen for 
2008.  

St. Hanshaugen 6 Behandlet administrativt av bestillerenheten den 14. 
mai 2007: Forespørselen fra bydel Sagene er vurdert i 
vår bestilleravdeling 18-67 år. Skulle gjerne kjøpt dette 
tilbudet til våre brukere, men vår økonomiske situasjon 
med sterk VST oppfølging tillater ikke det.  

Ullern 2 BU-leder har drøftet saken i AU. Etter dette er det 
klargjort at bydel Ullern vil kunne bidra med støtte fra 
den 01.07.2007 og ut året, kr. 18 000,- for to brukere. 
Når det gjelder 2008 og årene fremover er dette en 
beslutning som vil tas i forbindelse med budsjett for 
2008. Ullern bydelsutvalg kommer tilbake til dette når 
budsjett for 2008 er behandlet.   

Vestre Aker 3 Har administrativt akseptert for 2 brukere. 
Østensjø 6 Støtte til drift av tilbud for utviklingshemmede, jfr. 

Forespørsel fra Sagene bydelsutvalg vurderes i 
forbindelse med budsjett 2008.  

Stovner 1 Har administrativt akseptert. 
Søndre Nordstrand 1 Har administrativt akseptert 
 
Økonomiske, organisatoriske og miljørelaterte konsekvenser: 
Pr. i dag har 4 bydeler svart ja på vegne av 8 brukere.  
Det er 5 bydeler som har sagt nei på vegne av 24 brukere. Det er 2 bydeler som ikke har 
svart på henvendelsen, der forespørselen gjelder 6 brukere.  
 
Dersom ikke det gjennomføres ekstern finansiering av fritidstilbudet, vil det i 2008 koster 
bydel Sagene kr. 870 000,- å videreføre tilbudet. 
 
Forslag til vedtak: 
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Saken tas til orientering.  
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Forespørsel fra Bydelsleder, datert 08.08.07 
 
Utrykte vedlegg: 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  31.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2007/173 Cato Johansen, 234 74068  617.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 14.11.2007 
 
INITIERING AV PRØVEPROSJEKT - UTVIDETE 
PARKERINGSRETTIGHETER FOR FUNKSJONSHEMMEDE 
 
Bakgrunn for saken: 
Saken fremmes som initiativ fra Norges Handikapforbund Sagene ved Kjell Arnulf Mikalsen 
og medlem av bydelsutvalget, Reza Rezaee. 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger brev fra Kjell Arnulf Mikalsen, styremedlem av NHF Sagene. I brevet ytres et 
ønske om bydelsutvalgets støtte til igangsetting av et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. Prøveprosjektets hensikt vil å være tillate 
funksjonshemmede med parkeringsdispensasjon anledning til å parkere under skilt 372 – 
”Parkering forbudt”. Det understrekes at dette kun skal gjelde for steder hvor det ikke 
medfører vesentlig ulempe eller fare. Begrunnelsen for tiltaket er å lette hverdagen til 
funksjonshemmede som er avhengig av bil som teknisk hjelpemiddel i sine daglige gjøremål. 
Det vises til at dette er en ordning som er gjennomført i andre europeiske land som Sverige, 
Storbritannia, Nederland og Tyskland. 
 
Bydelsadministrasjonen har ingen innvendinger mot et slikt prøveprosjekt. Det vises til at det 
i senere tid er igangsatt et prøveprosjekt for beboerparkering i regi av Trafikketaten etter 
bestilling fra byrådet. Trafikketaten er derfor en naturlig prosjekteier, men bestillingen må 
altså komme fra byrådet. Det anbefales derfor at det utarbeides en forespørsel til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel som et initiativ fra NHF Sagene og bydelsutvalget i 
Sagene. 
 
 
Forslag til vedtak: 

1. Bydelsutvalget støtter NHF Sagene i deres initiativ om et prøveprosjekt for utvidete 
parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede. 

2. Bydelsutvalget ber om at bydelsadministrasjonen utarbeider en henvendelse til 
Byrådsavdeling for miljø og samferdsel, og ber om at det startes opp et prøveprosjekt 
i regi av Trafikketaten. 
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BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
- Brev med vedlegg fra NHF Sagene v/Kjell Arnulf Mikalsen 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  04.10.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2007/902 Marianne Skants, 23 47 40 39  027.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 20.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
ARBEIDSUTVALGET 20.11.2007 
 
 
FORSLAG TIL UTTALELSE FRA SAGENE BYDELSUTVALG 
 
Saksframstilling: 
 
Gry Bruland Larsen (SV) la i Bydelsutvalgets møte 25.10.2007 fram et forslag til uttalelse, i 
forbindelse med Fabian Stang sine uttalelser i media.  
 
Bydelsutvalget vedtok at Gry Bruland Larsen (SV) sitt forslag skulle utsettes, og tas opp som 
sak i neste BU-møte.  
 
 
Forslag til uttalelse: 

 
“Ordfører Fabian Stang har i et intervju i Aftenposten gitt en analyse av årsakene til at den 
gjennomsnittlige levealderen på Sagene er så mye lavere enn blant folk på Vinderen. Folk på 
Sagene burde lære livsstil av Vinderenfolk, sier ordføreren. Vi fra Sagene burde studere livet 
på Vinderen, og se hvilke faktorer som gir suksess, sunnhet og høy levealder. 

 
Bydelsutvalget vil gjerne peke på noen forhold som antakelig spiller en stor rolle i denne 
sammenheng: Gjennomsnittsinntekten på Vinderen er ca 800 000 kroner, mot knapt 300 000 
på Sagene. Likeledes er det slik at ca 70 % av leilighetene i vår bydel er på ett eller to rom, 
mens situasjonen er ganske annerledes på Vinderen. Trangboddhet og økonomiske 
bekymringer er nok ganske avgjørende for folks helse, ikke bare direkte sult, slik ordføreren 
later til å tro. 
 
Det er ganske skremmende at Oslos ordfører viser en så manglende forståelse for sosiale 
forhold i byen. 

 
Det er for tida mange ledige leiligheter i Kvartal 6 på Torshov, gården som kommunen ville 
selge til en spekulant. Ordføreren kunne kanskje få leie en leilighet der for en måned eller to, 
så ville han nok erverve seg atskillig innsikt i Sagenefolks hverdag.” 
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Bydelsdirektøren har ingen særskilte forslag til vedtak.  
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
Bydelsdirektør 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  01.11.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2004/1636 Dagny Meltvik, 23 47 40 26  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 14.11.2007 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 15.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
 
Tilsyn ved Akerselva sykehjem 27.9.2007 og Sagenehjemmet 24.7.2007 
 
Tilsynsutvalg 1 for institusjoner i Bydel Sagene har gjennomførte to anmeldt tilsynsbesøk 
med informasjonsmøte med institusjonslederne.  
 
Protokollen fra tilsynsbesøket er sendt Sykehjemsetaten for kommentarer. Bydelen har 
mottatt tilbakemelding fra Sykehjemsetaten, som ikke hadde noen kommentarer til 
tilsynsrapporten og tar rapporten til etterretting.     
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokollen fra tilsynsbesøkene på Akerselva sykehjem og Sagenehjemmet tas til 
orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av bydelsutvalgets protokoll sendes 
Sykehjemsetaten til orientering.  
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
 
Trykte vedlegg:  
Protokoll fra møte i tilsynsutvalg 1 i Bydel Sagene ved Akerselva sykehjem 27.9.2007 
Protokoll fra møte i tilsynsutvalg 1 i Bydel Sagene ved Sagenehjemmet 24.9.2007 
Brev fra Sykehjemsetaten 27.9.2007 
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Saksframlegg 
 
 Dato:  01.11.2007 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
2004/233 Dagny Meltvik, 23 47 40 26  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
RÅDET FOR FUNKSJONSHEMMEDE 12.11.2007 
ELDRERÅDET 14.11.2007 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 15.11.2007 
BYDELSUTVALGET 22.11.2007 
 
Tilsyn ved Mjøllehjulet dagsenter for utviklingshemmede og ved 
Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 2.10.2007 
 
Tilsynsutvalg 2 for institusjoner i Bydel Sagene har gjennomført et ikke varslet tilsyn ved 
Møllehjuelt dagsenter for utviklingshemmede og et varslet tilsyn ved Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter.  
 
Protokollen fra tilsynsbesøket ved dagsenteret er sendt til leder for dagsenteret Turid 
Bangsuna Wolf, som har meldt tilbake en korreksjon på antall ansatte. Dagsenteret har til 
sammen fem ansatte, der to av dem er vikarer og tre er faste.  
 
Protokollen fra tilsynsbesøket ved Kingosgate bo- og rehabilitering er sendt til 
Sykehjemsetaten for kommentarer. Bydelen har ikke mottatt noe tilbakemelding fra 
Sykehjemsetaten.  
 
Forslag til vedtak: 
Protokollen fra tilsynsbesøkene ved Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede og 
Kingosgate bo- og rehabilitering tas til orientering. Kopi av saksframlegget og utskrift av 
bydelsutvalgets protokoll sendes Sykehjemsetaten til orientering. 
 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Protokoll fra et ikke varslet tilsynsbesøk ved Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede 
2.10.2007. 
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Protokoll fra et varslet tilsynsbesøk ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 2.10.2007. 
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